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Pia Lindgren

Fra: TMFKP Sekretariat
Emne: VS: Lidt op ad bakke ;)

Fra: TMFKP BPM Rådhuspost  
Sendt: 8. juli 2024 09:18 
Til: Niels E ers gaard Bjerrum  
Cc: Borgeren 
Emne: SV: Lidt op ad bakke ;) 
  
Kære Niels E. Bjerrum, MB 
  
På vegne af S na Siemsen, Sekretariatschef  i Bygge‐Parkerings‐ og Miljømyndighed, fremsender jeg hermed svar på 
din henvendelse af 26. juni 2024 vedr. Restaurant Kareten. 
  
  
Med venlig hilsen  
Lisbeth Huohvanainen 
AC generalist 
BPM Sekretariat 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik‐ og Miljøforvaltningen  
Bygge‐, Parkerings‐ og Miljømyndighed 



Bygge-, Parkerings- og Miljømyndigheden 

 Teknik- og Miljøforvaltningen 

Besvarelse vedrørende udeservering for Restaurant 
Kareten 

Medlem af Borgerrepræsentationen Niels E. Bjerrum (A) har den 26. 
juni 2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 
Det må være muligt at finde en løsning på de ting, borgeren nævner - 
kan jo ikke være rigtigt, at noget, der har fungeret uproblematisk i 
mange år, pludselig skal gøres til et problem? Vil I se på sagen og give 
mig og borgeren en tilbagemelding om en løsning? 

Svar 
Forvaltningen har forståelse for, at ændringer til eksisterende løsninger, 
der har fungeret i mange år, kan virke generende og uforståelige. Men i 
forbindelse med implementeringen af et nyt politisk vedtaget 
administrationsgrundlag for udeservering øges tilsynet med 
udeservering for alle byens restaurationer. Det betyder bl.a., at 
forvaltningen i videre udstrækning vil håndhæve forhold, som ikke er 
godkendte, og som der ikke er praksis for at kunne godkende.   

Læskærme 
Forvaltningen har en restriktiv praksis for at tillade læskærme. 
Læskærme kan opfattes som en privatisering af det offentlige rum og 
dermed forringer byrummets værdi som et åbent opholdsrum for alle. 
Ligeledes kan læskærme gøre det svært at renholde området uden for 
åbningstid. 

Forvaltningen søger dog at finde de bedst mulige løsninger inden for 
gældende praksis og retningslinjer. Borgeren er derfor i dette tilfælde 
vejledt om muligheden for at opstille flytbare plantekasser i stedet for 
læskærme.  

Bænk  
Alt inventar til udeservering skal efter udeserveringens lukketid 
sammenstilles eller stables, så det fylder mindst muligt og ikke kan 
benyttes.   
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Dette er for at undgå, at der tages spontant ophold på 
udeserveringsarealet efter lukketid og for at undgå unødig hindring af 
fremkommelighed. Ligeledes hjælper sammenpakningen også, at 
kommunens rengøringsmaskiner kan komme til. 

Borgeren er i sagsbehandlingen blevet bedt om at redegøre for, 
hvordan han vil sikre, at bænken ikke benyttes efter lukketid. 
Forvaltningen afventer hans tilbagemelding. 

Dette svar er offentligt tilgængeligt på 
https://www.kk.dk/politik/politiske-udvalg/teknik-og-
miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-miljoeforvaltningen 

Med venlig hilsen 

Stina Siemsen 
Sekretariatschef 
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